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A Képviselô-testület szeptember 1. nap-
ján megtartotta rendes ülését, amelyen az
alábbi napirendek kerültek megvitatásra:

Az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésének I. félévi beszámolója

Az ülésen részt vett Zentai Istvánné
pénzügyi elôadó, aki azokhoz a bevéte-
lekhez és kiadásokhoz fûzött magyará-
zatot, melyek valamilyen okból kifolyó-
lag eltértek a tervezettôl. Ilyen például
az intézményi mûködési bevételek
aránytalan túlteljesítése az ÁFA törvény
változása miatt. A gépjármû adó elô-
irányzatának a teljesítése 100%-os,
amelynek az a magyarázata, hogy a
TESCO jelentôs számú gépkocsit szer-
zett be. Az elôírások szerint ebben az
évben még 13 millió forintos gépjármû-
adó bevétel várható. A bevételek összes-
ségében – a június 30-i állapot szerint –
62%-os teljesítettségûek, míg a kiadások
55% – a realizálódott. A beszámolót a
testület elfogadta.

Fogorvos beszámolója

Dr. Cseh Áron fogorvos személyesen
nem tudott részt venni a testületi ülésen,
de írásbeli beszámolóját, melyhez rész-
letes statisztikai adatokat is mellékelt,
megküldte a képviselôknek. Ebben leír-
ta, hogy a heti két rendelési idôt három-
ra növelte, így az addigi 4–6 hetes vára-
kozási idôt sikerült másfél hétre lecsök-
kenteni. Ezért a Képviselô-testület úgy
döntött, hogy az év elején megszavazott,
a fogászati ellátás javítását hivatott ön-
kormányzati támogatás második részlete
is átutalásra kerül. 

Geotermikus felmérés eredménye

Herceghalom területén vizsgálatok
készültek a tekintetben, hogy egy alter-
natív fûtési módszer bevezetésére mi-
lyen lehetôségei vannak a községnek.
Röviden összefoglalva a hosszú tanul-
mányt, az alábbi mérési eredményekrôl
számolhatunk be: Miután a település fel-
színének közelében az agyagos rétegek
dominálnak, így sem a hôszivattyús
hasznosításra nyert vízmennyiség nem

elegendô, sem a földhô – szonda üze-
meltetése nem érné el a megfelelô haté-
konyságot. Bár a mélyebb rétegekben
jelentôs mennyiségû karsztvíz található,
ennek hôfoka 37 °C-os, ami jelentôsen
alatta marad a radiátoros és a távfûtésre
alkalmas 60 °C-os hômérsékletnek. A
tanulmány szerint a mélyebben fekvô
karsztos termális tároló alkalmas kútpár
létesítésére, melyek környezeti károkat
nem okozhatnak. Összességében el-
mondható, hogy a közintézmények geo-
termikus hô ellátása elviekben megold-
ható, azonban a fejlesztések jelentôs
anyagi költséggel járnának, hiszen a ki-
építésen túl a jelenlegi fûtési rendszer át-
alakítására is szükség lenne. A képvise-
lôk a tanulmányt elfogadták.

Duna-Vértes Köze Regionális Hulla-
dékgazdálkodási Társulás 2009. augusz-
tus 26-i tanácsülésén elfogadott, az Ala-
pító Okiratának és Módosító Okiratának
hiánypótlás utáni jóváhagyása

A Társulás tanácsülésén elfogadásra
került a Módosító Okirat, de a tagönkor-
mányzatoknak külön-külön is el kell fo-
gadniuk. A testületi döntésben megszü-
letett a dokumentum jóváhagyása.

Az ABACUS Business 
és Wellnes Hotellel 
és a Vitalis Lakóparkkal kapcsolatos 
kérelem megvitatása

Az augusztusi testületi ülésen döntés
született arról, hogy az ABACUS Hotel-
hez tartozó kávézó, étterem és vitamin bár
mûködési engedélyek kiadásáról szóló
határozatok ellen fellebbezést nyújt be az
önkormányzat, miután több hiányosság
vetôdött fel a hotel üzemeltetésével kap-
csolatosan. A mostani testületi ülésen
részt vett Nagy Zsolt a Talentis Csoport
képviselôje, valamint Selmeczi Vilmos a
szálloda igazgatója.  A napirendi ponton
belül történt hosszas párbeszéd végére az
alábbi megoldások születtek: A pont-
szennyezés felmérése szeptember hónap
elején történik meg, az önkormányzat leg-
késôbb szeptember 15-ig megkapja a ta-
nulmányt, melynek tükrében tovább lehet
lépni a megoldás irányába. A mély frek-
venciás rezgésekkel kapcsolatosan a la-
kosság és az önkormányzat álláspontja
szerint a megengedett 50 decibel értéket
jóval meghaladó zajterhelést mértek. 

A Talentis csoport képviselôje azt állítot-
ta, hogy a rezgést okozó mûszaki hiba el-
hárítása után, mindig a megengedett ha-
tárérték alatt voltak a mért eredmények.
Éppen ezért megállapodtak a felek abban,
hogy a Talentis az önkormányzat rendel-
kezésére bocsátja a mérési jegyzôkönyvet
és még egy mérés készül. A két ered-
ményt összevetve további lépéseket lehet
tenni a probléma orvoslására. A harmadik
kérdéskör a gazdasági bejárathoz vezetô
útszakasz volt, amely a mostani formájá-
ban nem megfelelô, hiszen a teherautók
számára szûk, a gyalogosok pedig nem
tudnak biztonságosan közlekedni. Az ön-
kormányzat egy szaktervezôvel bejárta a
kérdéses útszakaszt, melynek eredménye-
ként egy vázlatrajzban megfogalmazásra
kerültek az út biztonságossá tételéhez
szükséges igények. Ezen vázlatrajz alap-
ján kell elkészítenie az utat a beruházó-
nak. A párbeszédet a szeptember 8-i rend-
kívüli testületi ülésen fogják folytatni a fe-
lek, melynek eredményérôl a Lakosságot
tájékoztatni fogjuk.

Az Egyebek napirendi pontban Dr.
Lipka Sándorné a Humán Bizottság el-
nöke szólt arról, hogy a kispályás foci-
kupákat az utóbbi években Tompos At-
tila egyedül karolja föl, amin minden-
képpen változtatni kell. Amennyiben
önkormányzati program, úgy a Képvise-
lô-testülettel együtt kell megszervezni
ennek a sporteseménynek a lebonyolítá-
sát. A Szent István-napi Labdarúgó Ku-
páról részletes beszámolót készített
Tompos Attila, amelybôl kiderült, hogy
az elsô helyen a Sport FC Bicske csapa-
ta, második helyen a Kutyaütôk Biator-
bágy-Herceghalom csapata, a harmadik
helyen pedig az Elôre FC Herceghalom
végzett. A beszámoló tartalmazta a
sportesemény költségeit is, amely
24 527.-Ft volt. Ezen felül az önkor-
mányzat gondoskodott az esemény
egészségügyi biztosításáról. A Képvise-
lô-testület elfogadta az írásban megkül-
dött tájékoztatót.

Az Etyeki Fúvószenekar számára a
Testület 50.000 Ft támogatást szavazott
meg, tekintettel arra, hogy évek óta in-
gyenes fellépéseikkel jelentôsen hozzá-
járulnak a községi ünnepségeink fényé-
nek emeléséhez.

Garainé dr. Szelenczy Gabriella
jegyzô

TÁJÉKOZTATÓ 
HERCEGHALOM 
KÖZSÉG 
ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELÔ-
TESTÜLETÉNEK ÜLÉSÉRÔL
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A Képviselô-testület szeptember 8.
napján megtartott rendkívüli ülésén az
alábbi napirendek kerültek megvitatásra:

Intézményi étkeztetésre kiírt 
közbeszerzési pályázat elbírálása

A testületi ülésen részt vett Kispál
Dániel, aki a Csíky és Társa Kkt. nevé-
ben a közbeszerzési eljárást bonyolítot-
ta.  A pályázati kiírásra egyetlen ajánlat
érkezett, a feladatot jelenleg is ellátó
Bereax Bt.-tôl (Etyek, Gesztenyés út
60/B.). A benyújtott pályázatuk hiány-
pótlása megtörtént, így a közbeszerzést
bonyolító az ajánlatot érvényesnek
nyilvánította. A Képviselô-testület a
közétkeztetési pályázat nyertesének a
Bereax Bt-t hirdette ki. Az elkövetkezô
három évben is tehát ugyanaz a cég,
közismerten – Körösladányiné, Julika
fog fôzni óvodásainknak és iskolása-
inknak egyaránt.

A Petôfi Sándor utca felújítása ügyében 
közbeszerzési eljárás lebonyolítására 
beérkezett ajánlatok megvitatása

Mint emlékezetes, a Képviselô-testü-
let a májusi ülésén döntést hozott arról,
hogy az 1+1 forintos pályázat kereté-
ben a Petôfi Sándor utcát újíttatja föl. A
pályázaton a község 13 millió 436 ezer
forintot nyert, majd árajánlatokat kért
be a közbeszerzési eljárás lebonyolítá-
sára. A négy ajánlattevô cég közül a
legkedvezôbb ajánlatot a Prezent Aro-
ne's Kft. tette, 250 000 Ft + ÁFA össze-
gért vállalta a közbeszerzési eljárás le-
bonyolítását. A képviselôk ezt az aján-
latot fogadták el.

Az Egyebek napirendi pontban
Schnaider László polgármester tájékoz-
tatta arról a képviselôket, hogy azokat a
feltételeket, melyeket a szeptember 1-
jei Képviselô-testületi határozatban
megfogalmaztak, az ABACUS Hotel,
illetve a Talentis mostanra teljesítette,
így – egy-egy újabb testületi döntéssel
– visszavonásra került a Vitamin Bár,
az étterem és a Café Forza mûködési
engedélyeinek kiadása elleni fellebbe-
zés.

Problémaként vetôdött fel az iskola-
udvar, amely nagyon szép lett, ám

egyes részein nem nôtt ki a fû, így ha
esik az esô, az a rész saras lesz. Továb-
bá fölmerült, hogy az iskola és az út kö-
zé kellenének virágládák, hogy a gyere-
kek ne tudjanak kiszaladni az úttestre.
A polgármesteri válaszban elhangzott,
hogy az udvaron jelenleg igen nagy te-
rületre került díszburkolat, amely rossz
idô esetén elegendô a gyerekeknek az
udvaron tartózkodáshoz. A fû azért
nem tudott kinôni, mert nyár közepén
öntözô rendszer nélkül erre nincs reális
esély. Szeptember végén újra kell vetni
a fûmagot, és megakadályozni, hogy
annak megerôsödéséig a gyerekek
használják. A gyalog – és közutak meg-
terveztetésre és engedélyeztetésre ke-
rültek az iskola elôtt. Szakmailag nem
tartották megalapozottnak a korlát is-
mételt fölállítását, azonban az ülésen
elhangzott, hogyha igény van rá, akkor
megkeresik a megfelelô megoldást.

Varga Miklós elôször levélben, majd
a testületi ülésen személyesen is elôad-
ta egy herceghalomi civil szervezôdés
által fölvetett ötletet, amely szerint létre
kellene hozni a civileknek egy olyan
színteret, ahol összejöhetnének, és
olyan programokat lehetne szervezni,
amelyeket a jelenlegi közösségi színte-
reken nem lehet megtenni. Ez a Magtár
épület lenne. Elhangzott, hogy a civilek
tisztában vannak azzal, hogy az épület-
ben jelentôs átalakításra lenne szükség,
ami nagyon sok munkát és pénzt igé-
nyel, valamint a helyszínt programok-
kal kellene megtölteni, méghozzá olya-
nokkal, amelyek becsalogatják a helyi
lakosokat. A tulajdonossal (Talentis
Zrt.) folytatott egyeztetések folyamán
egy megvalósíthatósági terv került be-
mutatásra, amelyhez az önkormányzat
partnersége is szükséges. Lehetôség kí-
nálkozik egy KMOP pályázat benyújtá-
sára. A pályázat közösségi színterek ki-
alakítására is nyújthat támogatást,
azonban a beadási határidô igen rövid:
2009. szeptember 30. A pályázat be-
nyújtására az önkormányzat jogosult.
Az elnyerhetô támogatás 100 millió fo-
rint, az önrész 25 millió forint. A kez-
deményezés támogatásában és e pályá-
zat benyújtásában kérte az önkormány-
zat segítségét a civilek képviselôje. A
képviselôk arra kérték a Talentist, vala-
mint a civileket, hogy konkrét elképze-
lést terjesszenek a Humán Bizottság

elé, amely a hónap végén tartja majd
ülését. A tények megvitatása után ke-
rülhet napirendre a kérdés, és tudnak
majd a képviselôk dönteni a Magtárral
kapcsolatos pályázat esetleges benyúj-
tásáról. A pályázat szûkös beadási ha-
tárideje nem biztos, hogy elegendô egy
ilyen volumenû anyag elkészítéséhez.

Garainé dr. Szelenczy Gabriella
jegyzô

Megszülettek:
Barta Gábor és Varga Viktória – 

kisfia Árpád 

Rácz Tibor és Boda Tünde – 
kisfia Nimród 

Rékasi Zsolt és Sigér Zsuzsanna – 
kislánya Zsuzsanna

Isten éltesse ôket sokáig!

Elhunyt:
Glück Zoltánné  
sz: Putz  Erzsébet (1926)

Nyugodjon békében!

Köszönet....
Köszönjük mindazoknak, akik

utolsó útjára elkísérték szeretett ha-
lottunkat Bakti Mihálynét.

Gyászoló család

TÁJÉKOZTATÓ 
HERCEGHALOM KÖZSÉG 
ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELÔ-
TESTÜLETÉNEK 
RENDKÍVÜLI ÜLÉSÉRÔL

Anyakönyvi 
hírek
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Ahogy én látom

Noha már az új intézményvezetô vá-
lasztására készülünk, mégsem hagyha-
tom szó nélkül Petrik Úr levelének hiá-
nyosságait. Amirôl ír, azt tudomásul ve-
szem, amirôl nincsenek kellô ismeretei,
azt kívánom kiegészíteni.

Herceghalom Önkormányzata Képvise-
lô-testületében három bizottság mûködik:
Pénzügyi és gazdasági Bizottság, Telepü-
lésfejlesztési és Környezetvédelmi Bizott-
ság, valamint Humán Bizottság. Az elsô
kettô a nevébôl adódóan egyértelmûen te-
vékenykedik, a Humán Bizottság szociális,
egészségügyi, oktatási és kulturális problé-
mákkal foglalkozik. Mindegyik bizottság-
ban három választott képviselô és két kül-
sôs tag dolgozik, akik szakmai ismereteik
segítségével támogatják az adott bizottság
munkáját. A Képviselô – testület és a bi-
zottságok is éves munkaterv alapján dol-
goznak. A testület és a bizottság maguk ké-
szítik munkaterveiket. A vezetôségi ülésen
a polgármester, az alpolgármester, a jegyzô
és a bizottsági elnökök vitatják meg a bi-
zottsági ülés napirendi pontjait és aktuális
témákat, amelyrôl az adott bizottságnak ja-
vaslatot kell tennie. A három bizottság, há-
rom különbözô idôpontban tartja ülését,
amelyen foglalkozik a megfelelô témával.
Megvitatja, új ötletekkel javíthatja vagy
akár el is vetheti a témát. Ezután kerül sor
a határozati javaslat megfogalmazására,
amelyet a Képviselô-testület felé elfoga-
dásra javasol. A bizottsági üléseken általá-
ban valamennyi képviselô jelen van, a vitá-
nak részese, de csak a bizottsági tagok sza-
vazhatnak.

A testületi ülésen a bizottságok által ja-
vasolt határozatok kerülnek beterjesztésre,
amelyet a polgármester vagy jegyzô asz-
szony olvas fel és ezeket fogadja el, illetve
utasítja el a Képviselô – testület a szava-
zással. A polgármester tehát nem a saját ja-
vaslatát, hanem a bizottsági javaslatokat
terjeszti elô szavazásra.

Szeretnék pontot tenni a zárt vagy
nyílt ülés kérdésének a végére.

A június 2-án megtartott Humán Bizott-
sági ülésen, mint a Humán Bizottság elnö-
ke, a három napirendi pontból kettôre zárt
ülést rendeltem el.

Ennek az ülésnek a jegyzôkönyve bár-
mikor megtekinthetô a Községházán,
amelyet a levél megírása elôtt érdemes
lett volna elolvasni.

A rendszerváltás utáni években volt az
iskolában iskolaszék, de tényleges mûkö-
dés hiányában, rövid idô után meg is szûnt.
Jelenleg ezt a feladatot a Szülôi Munkakö-
zösség látja el.

A levél harmadik hasábjában olvasha-
tó zárójeles gondolatok ellen tiltakozom.

A pályázatok elolvasására, elbírálására a
nevelôtestület és a dolgozók 30 napot kap-
tak. Egy elôkészítô Bizottság készíti elô a

szavazást, melyet a Szavazatszámláló Bi-
zottság bonyolít le. A rendelkezésre álló 30
nap alatt a pályázókat személyesen is meg-
hallgatják, és ez alapján alakítják ki vélemé-
nyüket. A választással kapcsolatban min-
denrôl jegyzôkönyv készül. A jegyzôkönyv
tartalmazza a pályázónak feltett kérdéseket
és válaszokat, valamint a nevelôtestület
szakmai véleményét a pályázatokról, ame-
lyet csak úgy lehet elkészíteni, ha alapjai-
ban, részleteiben jól ismerik a pályázatot.

Az elkészült jegyzôkönyveket a pályáza-
tok értékelésével a szavazás eredményével,
a Szülôi Munkaközösség és a Diákönkor-
mányzat megtett javaslatával együtt az Ön-
kormányzathoz a 30 nap letelte után be-
nyújtják. A képviselôk  a jegyzôkönyveket
megkapták, a pályázatokat a Községházán
elolvashatták. 

Ezek után nem tudom, honnan vette
azt az információt a cikkíró, hogy „A
dolgozók nem ismerték a pályázatok
anyagát.”

Befejezésül a levélíró aggodalmára
utalnék, mely szerint fél attól, hogy a ki-
mondott véleményének büntetése vissza-
hullik gyermekeire, akik ennek az isko-
lának a tanulói.

Ne féljen, ne aggódjon! Bízzon a peda-
gógusokban!

Dr. Lipka Sándorné
Humán bizottság Elnöke

Kiegészítés dr. Petrik Péter Úr leveléhez

Tisztelt 
sportkedvelô

Herceghalmiak!
Herceghalom sportkultúrájának

fejlesztéséért és a szabadidôspor-
tok népszerûsítése érdekében
sportegyesületet szervezünk. A
foci, tollas, kosárlabda mellett a
természetjárás és a túrakerékpá-
rozás iránt érdeklôdôket is vár-
juk, továbbá azokat a sportbaráto-
kat, akik kreatív ötletekkel, tenni
akarással és felelôsségvállalással
segíteni tudják az egyesület alakí-
tását.

Az egyesület megalakításáig
minden szerdán este 8-kor meg-
beszélést tartunk a KEK-ben.

További felvilágosítás: 
Görömbei József alpolgármester
alpolg@herceghalom.hu

Aki a tudósításból 
kimaradt

Az augusztusi Szent István-napi mû-
sorban a Labdarózsa Kórusunkat zongo-
rán kísérte Madarász Judit, akitôl ezúton
elnézést kérünk.                           (Szerk.)

HELYRE-
IGAZÍTÁS

Dr. Petrik Péternek a Her-
ceghalomi Hírmondó augusz-
tusi számában megjelent írásá-
val kapcsolatosan az alábbi
helyreigazítást teszem:

1.) A cikkben említett Kultu-
rális Bizottság helyett (ilyen te-
lepülésünkön nem mûködik)
Herceghalom Község Önkor-
mányzatának Humán Bizottsá-
ga foglalkozik a település okta-
tási ügyeivel.

2.) Az intézményvezetôi állás-
ra benyújtott pályázatokat, a
Képviselô-testületi ülést meg-
elôzve, a Humán Bizottság tár-
gyalta meg. Tekintettel arra,
hogy nem mindegyik jelölt já-
rult hozzá a nyilvános ülésen
történô tárgyaláshoz, e napi-
rend zárt ülés keretében került
megtárgyalásra, mint azt a
jegyzôkönyvek is tanúsítják.

3.) A közoktatásról szóló
1993. évi LXXIX. törvény 60-
61. §-a értelmében az iskola-
szék megalakításában a Képvi-
selô-testületeknek semmiféle
szerepük nincsen, az iskola-
széknek csupán  javaslattevô,
véleményezési jogköre van a
vezetô személye tekintetében.
Az igazgatót a fenntartó nevezi
ki minden esetben.

Garainé 
dr. Szelenczy Gabriella

jegyzô
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A januári Falugyûlésen kérdésként el-
hangzott, hogy a drága víz és csatornadíj
miként volna csökkenthetô, a leállított
kutakat miként lehetne hasznosítani. Ak-
kor az ÉTV Kft. jelenlévô képviselôje ar-
ra tett ígéretet, hogy a kérdést megvizs-
gálják és rövid idôn belül erre a kérdésre
visszatérnek. Megkérdeztük, hol tart ez a
vizsgálat.

Lanku Ildikó ügyvezetô igazgató és Isto-
kovics Zoltán általános ügyvezetô helyettes
elöljáróban leszögezte, hogy a kutakkal kell
kezdeni valamit. De, ezzel van a tulajdon-
képpeni gond. Ezeket a kutakat 1968-ban
fúrták az akkori technológiai színvonalon 4
mm-es falvastagságú csövek felhasználásá-
val. Az egyik kút 850 méter mélyrôl 38 fo-
kos, a másik 370 méter mélyrôl 28 fokos víz-
zel rendelkezik. Egy évvel késôbb helyezték
üzembe. Mintegy 40 éve ezeket a kutakat
nem újították fel. A csôvezetékeket, a beren-
dezések többségét megette az idô vasfoga. A
természet  romboló hatására sajnos mások is
rásegítettek. A nyár folyamán geológiai kút-
diagnosztikát végeztettünk annak megállapí-
tása céljából, hogy miként, milyen körülmé-
nyek között lehetne a biztonságos üzemelte-
tést elindítani. A víz minôsége is javítandó –
az idôközbeni EU szabványok megjelenése –
a már ismert fluorid tartama, vastalanításá-
nak szükségessége miatt. Megállapítást
nyert, hogy csak komoly felújítás után volna

ez lehetséges. Ennek a költségeit csak közös
teherviseléssel – ÉTV Kft és Önkormányzat
– tudná megoldani. Részleteit a következô
testületi ülésen a képviselôk már megismer-
hetik.

Más alternatívák is szóba jöttek, amelyet
már letettek a Képviselô – testület elé, de azt
nem találták alkalmasnak arra, hogy megva-
lósuljon. A lehetôségek eléggé behatároltak.
Az ÉTV többfordulós tárgyalásai – Fôvárosi
Vízmûvek, Biai Vízmûvek – sem vezettek
érdemi eredményhez. Azok a megoldások,
amelyek ennek kapcsán létrejöttek volna,
szerény becslések szerint is mintegy 200 mil-
lió forintot tennének ki. Miután a képviselôk
ezeket a megoldásokat elvetették, ekkor
kezdtek ismételten a meglévô kutak megnyi-
tásának gondolatával behatóbban foglalkoz-
ni. Remélhetô, hogy a jó megoldás rövidesen
megszületik. 

A Falugyûlésen elhangzott a vízlágyító
szerepe, esetleges leszerelésének kérdése.
Akkor ezt határozottan cáfolták. Ma mi a
helyzet ez ügyben, minthogy a víz válto-
zatlanul kemény, a lakosok többsége nem
érzékeli hatékony mûködését.

Ma is állítjuk, hogy nem szereljük, és nem
fogjuk leszerelni. Üzemelésével sajnos akad-
nak problémáink. Ezeket rendre a technoló-
giát szállító cég alkalmazottai garanciában
megpróbálják kijavítani. Mindez ideig az
igazi probléma nem oldódott meg, de re-

mény van arra, hogy rövidesen a víz valami-
vel lágyabb lesz. 

Többször szóba került, hogy új szenny-
víztelep épül, a megnövekedett igények
biztonságos ellátására. Hogy áll ez a do-
log?

Elkészült az új szennyvíztisztító telep,
amely a legkorszerûbb technológia felhasz-
nálásával megszünteti a környezetszennye-
zést. A próbaüzemelés már megtörtént.
Egyúttal a régi leállításra kerül, minthogy
annak mûködési engedélye is megkérdôje-
lezhetô.

Többen is megkérdezték, hogy a szám-
lázási és fizetési mód az ÉTV-nél nem fog
modernizálódni? Terveznek-e valamilyen
változást?

Igen. Legkésôbb a következô Falugyûlé-
sen errôl már részletesen beszámolunk. De
addig is van mód arra, hogy aki akar csek-
ken, vagy átutalással fizessen. Ehhez az kell,
hogy ebbéli szándékát telefonon, levélben, e-
mail-en jelezze ügyfélszolgálatunknak. Erre
csak szerzôdésmódosítással van lehetôség.
Már most is van arra példa, hogy a vízóra ál-
lását telefonon, vagy interneten bediktálják.
Foglalkozunk azzal a gondolattal is, hogy
félévente olvassuk csak le a vízórákat, és ad-
dig a tulajdonos vagy átalányt, vagy a tény-
leges fogyasztás alapján fizet. Ennek kidol-
gozása az elkövetkezô idôszak feladata.

Hámor Szabolcs

Megkérdeztük...

Lebontották…
Többek sajnálatára lebontották a már régóta

használaton kívüli hidroglóbuszt, amely közsé-
günk egyik mindenki által ismert pontja volt.
Amikor építették, akkor még szükséges és fon-
tos szerep jutott neki. Ez biztosította községünk
zavartalan vízellátását. Eljárt fölötte az idô, hi-
szen a mai modern vízügyi technológia nem
igényli meglétét. Végóráit képriportunk mutatja
be.                

Szöveg és fotók: Hámor Szabolcs

2009. szeptember
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Egészségnap…
Itt az ôsz és immár negyedszerre rendez-

tük meg az Egészségügyi Napot szeptember
19-én, a Tornacsarnokban. A délelôtt folya-
mán sokan jelentek meg a szûrôvizsgálato-
kon, ezzel is igazolva, hogy szükség van az
ilyen, egy helyen összpontosított vizsgála-
tokra. A megjelentek fontosnak tartották,
hogy itt helyben, szinte minden kérdésükre
választ kaptak.

Már tavaly is bebizonyosodott – fôleg az
utólagos eredmények összeállításánál, –
hogy ez a nap fontos mérföldköve az egész-
ség megôrzésének. Sokakat nem csak a kí-
váncsiság hozott el, hanem kisebb – nagyobb
gondjaikra is választ akartak kapni. 

A vizsgálatok közben egészségügyi kérdé-
sekbôl összeállított totóval szórakozhattak
azok, akik nyerni is szerettek volna. Volt
tombola is, amelyet azok kaptak, akik szá-

mos vizsgálaton részt vettek. Ezzel is azt sze-
rették volna elérni a rendezôk, hogy a megje-
lentek minél nagyobb számban vegyék
igénybe ezeket az egészségügyi szolgáltatá-
sokat.

Táplálkozási tanácsokkal is szolgáltak a
büfében a Labdarózsa Kórus tagjai, akik az
egészséges ételeket bemutatták, sôt vásárolni
is lehetett.

Mindent összevetve, egy kellemes, hasz-
nos szombat délelôtt volt, amely az egész-
ségmegôrzésnek egy fontos láncszeme lett. 

MOR

Községünk védetté nyilvánított magtárát,
egy lelkes kis lokálpatrióta csapat szeptember
19-én az érdeklôdôknek bemutatta. Tette ezt
azért, hogy akik segíteni akarnak ennek az

épületnek élettel való megtöltésében, azok kel-
lôen megismerhessék a helyszínt, ötleteikkel
és tanácsaikkal segítsék a megvalósulást. 

Számos program várta azokat, akik úgy
gondolták, hogy a közösségi színtér egy
újabb hellyel gazdagodhat. Az eddigi elkép-
zelések közül bemutatásra került egy rögtön-
zött helytörténeti és fotó kiállítás. A játékos
foglalkozások a gabonáról, a kenyérrôl, azt
az elképzelést kívánták tudatosítani, hogy ez

a muzeális értékû épület miként függ össze
napjainkkal. 

A felújítási lehetôségek is szóba kerültek,
az állandó vetítések és beszélgetések alatt.
Ahol már hasonló lehetôséget kihasználtak,
mint például Nagyegyházán, az ottaniak
hasznos tanácsaikkal, javaslataikkal segítet-
tek nekünk. Vetítettképes elôadáson mutat-
ták be a honnan – hova utat, amely mindenki
számára hasznos volt. 

Sokan írták alá a támogató nyilatkozatot,
amely további értelmét adja a civilek munká-
jához. Azok, akik részt vettek ezen a feszti-
válon, számos hasznos információval lettek
gazdagabbak.

Há-MOR

Mozgáskultúra 
fejlesztés…

A Majálison községünk fiataljai már meg-
ismerkedhettek a capoeira, a brazil népi kul-
túra olyan komplex mozgásformájával,
amelyben a tánc- és harcmûvészeti mozdula-
tok akrobatikus elemekkel keverednek.
Szeptember 18-tól  Herceghalmon is kedden
és csütörtökön  a gyerekek olyan komplex
mozgásformával ismerkedhetnek meg,
amely egyszerre fejleszti a mozgáskoordiná-
ciós készséget, az egyensúlyt és a ritmusér-
zéket. A játékos elemek, pedig fejlesztik a
gyerekek kreativitását, koncentrációs és re-
akciókészségét, vizuális érzékelési képessé-
gét és memóriáját. A csoportos foglalkozá-
sok pedig hozzájárulnak a közösségben való
gondolkodás kialakulásához.

Bôvebb információ: a 36-70/776-7757 tele-
fonon vagy adhdmagyarorszag@ vipmail.hu

/ X /

Iskolai kirándulás Etyekre
A második és a harmadik osztály tanu-

lói szeptember 11-én meglátogatták a
Hegedûs Imre által vezetett tehenészetet
Etyeken. A szülôk, tanárok és nem utolsó
sorban a gyerekek nevében nagyon kö-
szönjük Hegedûs Imrének az ismeretter-
jesztést és kalauzolást, valamint a szíves
vendéglátást.

Szabó György

A szûrôvizsgálaton...

A tájékoztató...

MagTÁRogató…

Tanévnyitó…

Az ôsz beköszönése a diákok gondolataiban min-
dig hordoz egy pillanatnyi halk szomorúságot. Nem
csoda ez. Egy idôre vége a fesztelen szünidei na-
poknak, a reggeli lustálkodásnak, a nagy udvarlá-
soknak, hódításoknak, a gondtalan baráti összejöve-
teleknek. Szempillantásnyi csak ez a hangulat. Mint
ahogy az ünnepség elôtti kedves zsibongás mutatta,
elnyomja azt az osztálytársak viszontlátásának örö-
me, új emberek megismerésének lehetôsége. Fel-
váltja azt a tanév eleji várakozás izgalma.

A gyermekek, szülôk, nevelôk izgalommal vár-
ták az augusztus 31-ét a tanévnyitót.

A Himnusz elhangzása után megszeppenve ér-
keztek a nagycsoportos óvodások. Farkas Flóra és
Szabó Flóra verssel köszöntötte a vendégeket.

Korfanti Dániel leendô elsô osztályos Udud Ist-
ván: „Dédapám meg én” címû versét szavalta el,
majd Fekete-Kardos Bence, Varga Ferencné: „Az
elsô táska” címû költeményével szórakoztatta az
egybegyûlteket. Ezt követte Görömbei Blanka sza-
valata: Keszthelyi M. Gabriella: „Iskolakerülés”. 

Az igazgatói köszöntôben elhangzott, hogy a
gyermekek elôtt új és izgalmas világ tárul fel, titko-
kat fejthetnek meg. Az elsô osztályosok (18 kis-
gyermek) név szerint bemutatkoztak. A résztvevôk
megismerhették egyúttal a nevelôtestület tagjait,
majd néhány fontos információról kaptak tájékozta-
tást.

Az intézményvezetô a szülôkhöz azzal a kérés-
sel fordult, hogy a gyermekek útját közösen, egy-
mást segítve egyengessék.

Lányi István mint már tavaly is, az ötödik osztá-
lyos gyermekeknek ajándékozta a Könyvek Köny-
vét, a Bibliát.

Tisztelt Olvasók!
A várakozás izgalma tölt el bennünket: gyermekeket

és felnôtteket egyaránt. Milyen tanévünk lesz? Mit vá-
runk, várhatunk az új tanévtôl? A kérdés mindannyiunk
számára ugyanaz, a válasz csoportonként, talán szemé-
lyenként is eltérhet.
Seneca gondolatai jutnak eszembe:
„Terveink meghiúsulnak, ha hiányzik a végcél.
Mikor nem tudjuk, melyik kikötôbe tartunk,
egyik szél sem jó a vitorlánkba.”

A bennünket körülvevô környezet más és más mó-
don hat a gyermekekre. Az élmények sokfélék lehetnek:
pozitívak és negatívak egyaránt. A pedagógus, a szülô
modellnyújtó szerepe kiemelt fontosságú. Tudatosan
kell törekednünk a nyugodt, derûs, tevékenységre kész-
tetô, bizalom teli és szeretetteljes légkör kialakítására.

Úgy gondolom, hogy nagy kihívás, nehéz feladat, de
a legszebb próbatétel is olyan embereket felnevelni, akik
minden helyzetben, minden körülmények között képe-
sek emberhez méltón élni és cselekedni.

Ehhez intézményünkben adott egy olyan nevelôtestü-
let, amely sokoldalúan képzett, nyitott, kreatív, felelôs-
ségteljes munkájával eddig is bizonyított.

A tanévet zökkenômentesen beindítottuk, de egyet
értek Jacques Barzun gondolataival:

„A mindennapi munkád gyümölcsét nem láthatod,
míg tanítasz. 

Az láthatatlan, és az is marad talán húsz éven át-is.”
Márkusné Vörös Ibolya mb. igazgató

„Valahol már az ôsz dalolgat, 
és hullanak a gesztenyék,
vad szél-fiuk lombot karolnak, 
s kacagva hintik szerte-szét, 

valaki jár a szürkületben, 
s szívében ôszi dal fakad,
valaki búcsúval köszönti 
a messze-szálló darvakat”

/Wass Albert: Ôsz/

A tanévnyitón...

SULI HÍREK ~~
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Immár 4. alkalommal kínált színes, érde-
kes, vidám programokat a Budaörsi Kistér-
ségi fesztivál. Felnôtt és gyermek egyaránt
jól szórakozott. A kicsiknek pompás mulat-
ság volt a légvár, ahol kiélhették ugrálási
hajlamaikat. A nagyobbaknak nagy él-
ményt jelentett az arcfestés, amelyet gya-
korlott mozdulatokkal Lux Kata mutatott
be a vállalkozó szellemû érdeklôdôknek.
Azok a gyerekek és felnôttek, akik kreativi-
tásukat kívánták kipróbálni, azok a kézmû-
ves foglalkozásokat részesítették elônyben.
Készült itt minden, ékszer, festett gipszfi-
gura, gyöngykaláris és még felsorolni is ne-
héz lenne, hogy mi minden. 

Bölöni Réka „Prüttyöm Prütty manó” in-
teraktív meseelôadásán együtt nevettek,
tapsoltak a nézôk. 

Rendhagyó kiállítás nyílt a Toronygaléri-
ában, „Nôi mûvészek a nôi lélek titkairól”
címmel. Négy település – herceghalomi, tö-
rökbálinti, biatorbágyi és budaörsi – öt nôi
mûvésze mutatkozott be alkotásaival. Lát-
hatók a tárlaton P. Boros Ilona grafikái,
Szalay Ágnes üvegfestményei, Simkó Má-
ria manói, Lux Beáta jelmeztervei és Ma-
gyarné Gombás Mónika ikonjai. Mindezek
együttesen bepillantást engednek a nôi lé-
lek titkaiba, mondta megnyitó beszédében
Gombás Mónika. Fontosnak tartotta megje-
gyezni, hogy ôk a család mellett alkotnak,

idônként a mûvészi tevékenységükre nehéz
idôt szakítani. 

A kiállított tárgyakon – hála a nôk ügyes-
ségének – ez nem volt tetten érhetô.

Aki nem tudott eljönni sajnálhatja, de
még két hétig a kiállítást megtekintheti a
KEK – ben.

MGM

A kiállítás megnyitásán…

Kistérségi Fesztivál
Rendhagyó kiállítással

A könyvtár megnyitása óta eltelt közel
egy hónap alatt, magas látogatói számot és
jó beiratkozási arányt könyvelhettem el.
Egyre többen szánnak idôt arra, hogy ala-
posabban válogassanak a könyvek között.
Az iskola tanulói még nyitva tartási idôn
kívül is szívesen bejönnek a házi feladatot
elkészíteni.

Tartozom azok neveivel, akik az átadás
elôtti hajrában önkéntesen segítettek: Berki
Fruzsina, Szabó Szilveszter, Szabó Zsolt,
Kiss Márta, Csizmadia Zsuzsa, Elekes Irén,
Wolf Magdolna, Berkó Regina és Bence. 

Könyvekkel ajándékozták meg a Közsé-
gi Könyvtárat: Simonné Pátrovics Mikolt,
Horváth József, Salga Simon, Orosz And-
rásné a szakdolgozatát ajánlotta fel, ami
tartalmi és formai elemei miatt egyaránt

fontos dokumentum. Lányi István a Köny-
vek Könyvét, azaz a Bibliát adományozta a
könyvtárnak, amit köszönettel elfogadtam.

Hamarosan új kötetekkel is bôvül az ál-
lomány, amit ajánlok mindenki figyelmé-
be. Különösen azokat a könyveket, melyek
saját kezû ajándékok készítését mutatják
be sok fényképpel, vagy éppen az egész-
ségmegôrzést segítik.

Az egyre hosszabbodó esték annak ked-
veznek, hogy belefogjunk egy régen félre-
tett regény elolvasásába. 

Szerdán, szeptember 30-án a nyitva tar-
tási idô alatt, 14 és 20 óra között, a Magyar
Népmese Napját fogjuk ünnepelni meseol-
vasással, hamuban sült pogácsával, játék-
készítéssel és várhatóan jó kedvvel! A
program ingyenes, minden érdeklôdôt sze-
retettel várunk, akár a nagymamák is el-
mondhatják azt a mesét, amit a saját nagy-
mamájuktól hallottak annak idején…

Toma Krisztina könyvtárvezetô

A magyar népmese napja: 
szeptember 30.

Értesítés
A könyvtár október 9-én, (pénte-

ken) zárva lesz, továbbképzés miatt.
Megértésüket köszönöm.

Toma Krisztina könyvtárvezetô

Értesítés 

Értesítjük Herceghalom Tisztelt lakosságát,
hogy az AVE Tatabánya Hulladékgazdálkodási
és Környezetvédelmi Zrt. 

november 9-én (hétfôn)

ÔSZI LOMTALANÍTÁST végez 
HERCEGHALOM község egész területén.

Lomtalanításba tartozó anyagok: az ingatla-
noknál keletkezô hulladék, lom (nagyobb beren-
dezési tárgy) 

Nem tartozik a lomtalanítás anyagai közé:
veszélyes hulladék, építési törmelék, szénpor, fa-
levél, gally, állati tetem, trágya valamint az olyan
méretû, súlyú tárgy, amelyhez darus gépkocsi
igénybevétele szükséges (pl. gépkocsi karosszé-
ria, kazán stb.), a gumiabroncs (a
20/2006.(IV.05.) KVVM. 5.§. (3) bekezdés d.)
pontja alapján.)

A lomtalanítás anyagai közé nem tartozókat
külön megrendelés alapján térítés ellenében szál-
lítjuk el.

Érdeklôdni lehet: a 34/513-936 vagy a
34/311-356 telefonon lehet.

A LOMTALANÍTÁS 
A LAKOSSÁG RÉSZÉRE 

TÉRÍTÉSMENTES. 
A lom kihelyezhetô november 9-én  

reggel 6 óráig.

Kérjük a Tisztelt lakosságot, hogy az elszállítan-
dó lomot csak a meghirdetett napon helyezzék ki az
ingatlanaik elé oly módon, hogy az tehergépjármû-
vel megközelíthetô legyen.

Polgármesteri Hivatal
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Herceghalomi Hírmondó
Megjelenik havonta

Kiadja: Herceghalom Önkormányzata
Tel.: 23/530-560

E-mail: polghiv@herceghalom.hu 
Honlap: www.herceghalom.hu

Felelôs szerkesztô: Hámor Szabolcs 
Tel.: 23/319-264

E-mail: hamor.szabolcs@t-online.hu
Nyomás: Reprint Stúdió Kft.

Felelôs vezetô: Sinkovicz Tamás

HIRDETÉS

2009. szeptember

NAPKOLLEKTOROK
100 % alternatív energia,

SEMMI GÁZ!
Melegvíz készítés, medence fûtés

NAPENERGIÁVAL
Tanácsadás-optimális megoldások.           

Központi-, mobil- és split klímák forgalmazása,
telepítése, javítása

G A R A N C I Á V A L !

MEDIPRONTO Kft. Herceghalom  
Telefon: 23/312-877, 20-923-4202

KRESZ
TANFOLYAM TÁJÉKOZTATÓ
október 8. (este 18 óra)

Következô tanfolyami tájékoztató: 
november 5. 18 óra

HERCEGHALMON
A Kultúrális Egyházi Központban (KEK)

– saját tan- és vizsgapálya
– részletfizetés, könyvkölcsönzés

– vezetést csak vezetve lehet megtanulni
(de nálunk nem tud keveset vezetni)

VEZETÉS:
HERCEGHALOMRÓL,

ILLETVE MEGBESZÉLÉS SZERINT

Érdeklôdni: 06-30-933-58-85
WWW.ABC-AUTOSISKOLA.HU

FÖLDMÉRÉS, GEODÉZIA
Épületfeltüntetés, telekalakítás, kitûzés, használati

megosztás, szolgalmi jog, vízszintes és magassági felmérés.

HERCEGHALOMIAKNAK KEDVEZMÉNY!

�� 06-70/316-5686 ☎ 06-23/319-472

A Herceghalomi Hírmondó következô (XI/10) lapszáma
október 14-én (szerda) jelenik meg. Lapzárta október 9-én
(pénteken) lesz. Kéziratok, hirdetések ezidáig adhatók le a
Szerkesztôség részére a Polgármesteri Hivatal titkárságán,
vagy elküldhetôk a Szerkesztô E-mail címére.

a SzerkesztôÉ
R
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AKCIÓK A POSTÁN!
Augusztus 31-tôl – október 3-ig

POSTA FÉSZEKÔR – OTTHONBIZTOSÍTÁS
– Most 10% kedvezmény
– Több különbözô szolgáltatáscsomag lakására vagy nyaralójára
– Árgarancia az elsô két évben 

POSTA HASZONÔR–ÉLETBIZTOSÍTÁS 
HOZAMGARANTÁLT BEFEKTETÉSSEL
– Az akció ideje alatt 9,01%-os évesített hozamon gyarapszik a pénze
– Már 200000.-Ft-tól megköthetô
– Haláleseti szolgáltatás. Nem terheli öröklési illeték, a kifizetendô összeg 

nem része a hagyatéki eljárásnak

POSTA ÉRTÉKÔR – ÉLETBIZTOSÍTÁS ÉS MEGTAKARÍTÁS
– Az akció ideje alatt havi 6000.-Ft-tól megköthetô
– Kamatadómentes
– Megtakarítása szabadon felhasználható, gyermekei, 

unokái önálló életének megalapozásához.

BÔVEBB FELVILÁGOSÍTÁS A POSTÁN!

Gyermekjóga
Októbert 5-töl Herceghalmon!

OOVVII JJÓÓGGAA:: 33––77 éévveess kkoorriigg,,
Játékos módon, egy mesekereten belül vidáman és könnyedén játszva sajátítják el a jóga
elemeit a kicsik.  Az óvodás életkor gyermekjóga óráján sokat kúszunk, mászunk, gördü-
lünk, lógunk, forgunk, nyávogunk, ugatunk, utánozzuk az állatok hangjait - ugyanis min-
den ászana végzésekor egy állat „bôrébe bújunk”. Légzô gyakorlatokat, koncentrációs gya-
korlatokat rövid ideig végzünk. A 45 perc aktív játékos mozgással telik, kivétel a pár per-
ces relaxációt. Minden alkalmat megragadunk az érzelmi intelligencia fejlesztésére.

KKeeddddeenn 1155..3300––1166..1155//iigg,, aazz ÓÓvvooddaa TToorrnnaatteerrmméébbeenn

SSUULLII JJÓÓGGAA:: 77––1122 éévveess kkoorriigg
Játékosan, ám céltudatosan sajátítják el a gyermekek a jóga gyakorlatait. Több figyelmet
szentelve a feszültségoldásra, a koncentráció - és egyensúlyérzék, a figyelmi funkciók fejlesz-
tésére. Az iskolai élethez való alkalmazkodás segítésére sok tartásjavító ászanát végzünk. A
jobb és a bal agyfélteke mûködését is próbáljuk a gyakorlatokkal aktivizálni. A jógagya-
korlatok a két agyféltekét együttes, harmonikus munkára szoktatják. A játékosság elenged-
hetetlen a foglalkozáson. Alkalmazunk páros jógagyakorlatokat és finommotorikát fejlesztô
játékokat.

HHééttffôônn 1166..1155––1177..0000--iigg,, aazz ÓÓvvooddaa TToorrnnaatteerrmméébbeenn

JJeelleennttkkeezzééss ééss éérrddeekkllôôddééss::
SSzzoojjáákknnéé PPóócczzaa BBaarrbbaarraa

00663300 995522 33993344


